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Protokół Nr III/2019 

obrad III sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 17 kwietnia 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr 

Dmitruk, Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, Aleksander Kazimieruk, Katarzyna Koc, Renata 

Markiewicz, Mirosław Markiewicz, Marek Martynowicz, Janusz Polak, Agnieszka Jowita 

Romaniuk, Aleksy Roszczenko, Daria Maria Sienkiewicz, Jan Szmuksta i Katarzyna Witoszko.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – Pan Aleksy 

Roszczenko. 

 Protokołowała referent Aleksandra Trofimiuk. 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad III  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko witając Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami 

jednostek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele, 

zaproszonych gości i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

15 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 

 

Do punktu 2. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zgłosił wniosek o zmianę i uzupełnienie 

porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 21 kolejno punktów: 

22)   Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kleszczele. 

23) Podjęcie stanowiska w sprawie regulacji koryta rzeki Nurzec na terenie gminy 

Kleszczele. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem Burmistrza. 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Burmistrza Kleszczel o zmianę 

i uzupełnienie porządku obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady przedstawił zawierający zmiany porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad III sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

28 grudnia 2018 r. 

4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami, w tym 

przedstawienie informacji z realizacji uchwał za II półrocze 2018 r.  

5) Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach 

za 2018 r. 

6) Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach za 2018 r. i przedstawienie zamierzeń na 2019 r. 
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7) Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kleszczelach za 2018 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2019 r. 

8) Zapoznanie z „Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2018”.  

9) Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej za 2018 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 2019 r. 

10) Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele 

z organizacjami pozarządowymi oraz  innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2018 r. 

11) Powzięcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. 

12) Powzięcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019–2023. 

13) Powzięcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

14) Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kleszczele oraz określenia granicy obwodów publicznych 

szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.  

15) Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

16) Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie 

z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, będących w użyczeniu Miejskiego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach. 

17) Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Kleszczele w 2019 r.  

18) Powzięcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

19) Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kleszczele”. 

20) Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa zobowiązań podatkowych 

oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

21) Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagradzania za inkaso opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

22) Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Kleszczele. 

23) Podjęcie stanowiska w sprawie regulacji koryta rzeki Nurzec na terenie gminy 

Kleszczele. 

24) Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach     

za 2018 r.: 

a) Komisji Społecznej, 

b) Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy, 
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c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Rewizyjnej. 

25) Wolne wnioski i informacje. 

26) Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 3. 

 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad.  

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr II/2018 obrad II sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 28 grudnia 

2018 r. przyjęto przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między II a III sesją 

Rady Miejskiej wydał 18 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Burmistrz Kleszczel zwrócił się do radnych o pytania w sprawie informacji o realizacji 

uchwał Rady Miejskiej w Kleszczelach za II półrocze 2018 r., która została radnym przekazana 

wraz z zawiadomieniem na sesję. Radni nie zgłosili pytań ani uwag. Informacja stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

• budowa kanalizacji przy ul. Kolejowej w Kleszczelach - być może uda się uzyskać na ten 

cel dofinansowanie i nie będzie konieczne zaciągnięcie kredytu. W związku 

z przesunięciem terminu przebudowy drogi krajowej nr 66 na tym odcinku, możemy 

zaczekać ze pracami do momentu złożenia wniosku; 

• wyłoniony został wykonawca i wkrótce rozpocznie się budowa nowego placu zabaw 

w Kleszczelach, która będzie realizowana dzięki dofinansowaniu z rządowego programu 

Otwarte Strefy Aktywności; 

• OZE na obiektach użyteczności publicznej - planowane jest złożenie wniosku na 

dofinansowanie inwestycji; 

• drogownictwo w gminie - kompleksowo planuje się poprawienie stanu dróg w ramach 

realizacji funduszu sołeckiego; 

• na drogach powiatowych po zimie pojawiło się wiele ubytków; 

• przebudowa drogi krajowej nr 66 - udało się wynegocjować zwolnienie z pokrycia przez 

gminę kosztów wymiany oświetlenia ulicznego na przelocie przez Kleszczele, nie 

wiadomo jeszcze jak będzie z przelotem przez Suchowolce. Przebudowa mostu 

w Kleszczelach potrwa ok. 4-5 miesięcy. Objazd dla samochodów osobowych zostanie 

wyznaczony przez ul. Sienkiewicza, natomiast dla samochodów ciężarowych - przez 

Siemiatycze. Utrudnienia powstaną także przy pracach związanych z wydobyciem torfu 

przy ul. Kolejowej, gdzie wykopy będą sięgały 3,5 m głębokości. Wstępnie zakończenie 
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inwestycji przebudowy DK 66 na całym odcinku Bielsk Podlaski-Połowce planowane jest 

na lipiec/sierpień 2020 r.; 

• planowana rekultywacja wyrobiska w Daszach - Samorządowe Kolegium Odwoławcze 

uchyliło decyzję Starosty Hajnowskiego zezwalającą na wwiezienie tylko 13 rodzajów 

odpadów; 

• nielegalne składowanie odpadów na działce w Suchowolcach - komornik wyegzekwował 

od firmy karę w wysokości 50 tys. zł, ale odpady dalej nie zostały usunięte. Prawo zezwala 

nam na nałożenie łącznej kary w wysokości 200 tys. zł; 

• scalenia gruntów - na zebraniach we wsiach Saki, Zaleszany i Toporki mieszkańcy nie 

zaopiniowali pozytywnie takiej propozycji; 

• strajk nauczycieli - sytuacja finansowa oświaty w gminie jest bardzo trudna. Subwencja 

oświatowa pokrywa zaledwie połowę kosztów, resztę gmina musi dołożyć ze środków 

własnych. Jeżeli nauczyciele wywalczą podwyżki zapewne to samorządy będą pokrywać 

ich koszty. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych 

w Hajnówce Mikołajowi Janowskiemu. Zadeklarował on chęć współpracy z Gminą Kleszczele. 

Powiedział, że także i ZDP zmaga się z problemami finansowymi. Gdy tylko pogoda na to 

pozwoli pracownicy ZDP postarają się uzupełnić największe ubytki w drogach powiatowych 

za pomocą emulsji. Przedstawił także koszty wykonania poszczególnych dróg w obrębie 

działania ZDP w Hajnówce. 

  Sołtys wsi Suchowolce stwierdziła, że brak jest planów remontów dróg powiatowych 

w naszej gminie. 

  Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce Mikołaj Janowski powiedział, że 

możliwości działania są takie na jakie pozwala budżet. 

  Radny Jerzy Gładzki powiedział, że obserwował jak wykonywana jest naprawa ubytków 

na drodze Kleszczele-Policzna, które były tylko zasypywane, bez późniejszego utwardzenia. 

Ponadto po tej drodze jeżdżą samochody o zbyt dużym tonażu, co w dużym stopniu wpływa na 

jej stan. 

  Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce Mikołaj Janowski powiedział, że 

pracownicy ruszą z uzupełnianiem ubytków za pomocą emulsji jak tylko temperatura będzie 

się utrzymywać powyżej 10ºC. 

 

Do punktu 5. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za 2018 r. zostało przesłane radnym wraz 

z zawiadomieniem na sesję oraz było przedstawiane na posiedzeniu Komisji Społecznej. 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z działalności 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za 2018 r. zostało przyjęte przez aklamację. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Do punktu 6. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2018 r. oraz kalendarz imprez na 2019 r. 

zostały przesłane radnym wraz z zawiadomieniem na sesję oraz były przedstawiane 
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na posiedzeniu Komisji Społecznej. Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. Radni 

nie zgłosili więcej uwag do sprawozdania. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z działalności 

Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2018 r. oraz kalendarz 

imprez na 2019 r. zostało przyjęte przez aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. Kalendarz imprez na 2019 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Do punktu 7. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach za 2018 r. zostało przesłane radnym wraz 

z zawiadomieniem na sesję oraz były przedstawiane na posiedzeniu Komisji Społecznej. 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach za 2017 r. zostało przyjęte przez 

aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Do punktu 8. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż „Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 

2018” została przesłana radnym wraz z zawiadomieniem na sesję oraz była przedstawiana na 

posiedzeniu Komisji Społecznej. Komisja przyjęła informację nie wnosząc uwag. Radni nie 

zgłosili uwag do oceny. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że „Ocena zasobów pomocy 

społecznej za rok 2018” została przyjęta przez aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

 

Do punktu 9. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2018 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 

2019 r. zostało przesłane radnym wraz z zawiadomieniem na sesję oraz było przedstawiane 

na posiedzeniu Komisji Społecznej. Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. Radni 

nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2018 r. oraz potrzeby związane 

z realizacją zadań na 2019 r. zostało przyjęte przez aklamację. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Do punktu 10. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z realizacji rocznego programu 

współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2018 r. zostało przesłane radnym wraz 

z zawiadomieniem na sesję oraz było przedstawiane na  posiedzeniu Komisji Społecznej. 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji 

rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz 
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innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2018 r. zostało przyjęte 

przez aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

  

Do punktu 11. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. 

Nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniach 

wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie zaopiniowały 

omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady przedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne 

odbywać się będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy 

głosuje „za” przyjęciem uchwały, „przeciw” czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki 

głosowania zostaną odnotowane i po ich posumowaniu odczytane przez Przewodniczącego 

Rady. Zasady te będą obowiązywać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała 

głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/29/2019 w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–

2023 została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019–2023. Nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony 

radnym przed sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej 

w Kleszczelach. Komisje pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu 

uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/30/2019 w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023 została powzięta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Do punktu 13. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-

2023. Nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniach 

wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie zaopiniowały 

omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/31/2019 w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-

2023 została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Do punktu 14. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Kleszczele oraz określenia granicy obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 

1 września 2019 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kleszczele oraz określenia granicy obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 

1 września 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 



8 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/32/2019 w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Kleszczele oraz określenia 

granicy obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r. została 

powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Do punktu 15. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/33/2019 zmieniającej uchwałę w sprawie 

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Do punktu 16. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej, będących w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej, będących w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/34/2019 w sprawie ustalenia wysokości 

cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, będących 

w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Do punktu 17. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 

oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 

terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/35/2019 w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu 

kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy 

Kleszczele w 2019 r. została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

Do punktu 18. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczele w 2019 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/36/2019 w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Kleszczele w 2019 r. została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

Do punktu 19. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Kleszczele”. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Kleszczele”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/37/2019 w sprawie przyjęcia projektu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kleszczele” 

została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Do punktu 20. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa zobowiązań podatkowych oraz określenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie inkasa zobowiązań podatkowych oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/38/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie 

inkasa zobowiązań podatkowych oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Do punktu 21. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 

wynagradzania za inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów 

i wysokości wynagradzania za inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/39/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie 

poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagradzania za inkaso opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Do punktu 22. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje 

merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały 

radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr III/40/2019 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Kleszczele została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Do punktu 23. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił projekt stanowiska w sprawie 

regulacji koryta rzeki Nurzec na terenie gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt stanowiska został przestawiony radnym 

przed sesją na posiedzeniach wszystkich komisji stałych rady Miejskiej w Kleszczelach. 

Komisje merytoryczne pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt stanowiska. Do projektu 

stanowiska radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

stanowiskiem w sprawie regulacji koryta rzeki Nurzec na terenie gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem stanowiska głosowało piętnastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że stanowisko Nr 1/2019 w sprawie regulacji koryta rzeki 

Nurzec na terenie gminy Kleszczele została powzięta jednogłośnie. Stanowisko stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Do punktu 24a. 

Przewodniczący Komisji Społecznej Dymitr Artysiewicz przedstawił sprawozdanie 

z pracy Komisji w 2018 r. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z pracy Komisji 

Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach w 2018 r. zostało przyjęte przez aklamację. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Do punktu 24b. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Marek Martynowicz przedstawił 

sprawozdanie z pracy Komisji w 2018 r. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach w 2018 r. zostało przyjęte przez 

aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Do punktu 24c. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Polak przedstawił 

sprawozdanie z pracy Komisji w 2018 r. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z pracy Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleszczelach w 2018 r. zostało przyjęte przez 

aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Do punktu 24d. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Gładzki przedstawił sprawozdanie z pracy 

Komisji w 2018 r. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z pracy Komisji 

Rewizyjnej Miejskiej w Kleszczelach w 2018 r. zostało przyjęte przez aklamację. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Do punktu 25. 

Radny Dymitr Artysiewicz zabrał głos w sprawie strajku nauczycieli. Powiedział, że jego 

zdaniem żaden moment nie jest odpowiedni na strajk, ale nauczyciele nie mieli innego wyjścia, 

gdyż podwyżki rzędu 50-60 zł nie były wystarczające. Odpowiedni poziom kształcenia 

kosztuje, a praca nauczyciela nie należy do łatwych. Obecny system finansowania oświaty 

uwiera także nauczycielom.  

 Radny Mirosław Markiewicz stwierdził, iż strajk w trakcie egzaminów 

i niewykonywanie obowiązków to nonszalancja ze strony nauczycieli. Najbardziej stracą na 

tym dzieci. W Polsce nauczyciel pracuje ok. 80 godzin lekcyjnych, gdzie w Niemczech jest to 

150 godzin lekcyjnych. 

 Radny Dymitr Artysiewicz powiedział, że z tego samego powodu górnicy strajkują 

w grudniu a nie np. w czerwcu. 

 Radny Mirosław Markiewicz stwierdził, że górnicy nie blokują czegoś, co w przyszłości 

będzie nieodwracalne.  

 Sołtys wsi Toporki poinformowała o tym, że na skupie zboża rolnicy są zobowiązani 

posiadać numery od weterynarza. 

Sołtys wsi Dasze zapytała o kursowanie autobusów PKS także w weekendy. Zgłosiła 

problem nadmiernej prędkości oraz zbyt dużego tonażu samochodów transportujących drewno 

przez wieś Dasze. Poprosiła o interwencję w sprawie uporządkowania działki po byłej szkole 

w Daszach. 

 Radny Mirosław Markiewicz zapytał o decyzję Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego dotyczącą rekultywacji wyrobiska w Daszach za pomocą odpadów.  Poruszył 

także temat rekultywacji składowiska odpadów w Kleszczelach. Według radnego termin 

„rekultywacja” oznacza „przewrócenie do stanu sprzed użytkowania”, a na składowisko zostały 

wwiezione dodatkowe odpady, nie wiadomo czy także i te niebezpieczne, które mogą stanowić 

zagrożenie epidemiologiczne. Powiedział, że przeładowane samochody wwoziły odpady 

o nieprzyjemnym zapachu.  

 Mieszkanka Kleszczel zapytała o planowane od przyszłego roku szkolnego łączenie grup 

przedszkolnych. 

 Sołtys wsi Pogreby powiedziała, że jeśli radni otrzymują miesięczne diety, to sołtysi też 

powinni. 

 Mieszkanka Kleszczel poprosiła o przedstawienie wszystkim nowych sołtysów. 

Zapytała czy w ramach przebudowy DK66 przy osiedlu przy ul. Stacja Kolejowa powstaną 

ekrany ochronne. Zaapelowała o niedopuszczenie do rekultywacji innych wyrobisk w gminie 

za pomocą odpadów. 

Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytania sołtys wsi Dasze powiedział, że 

kursowanie autobusów zależy przede wszystkim od ich rentowności. Ciężko przekonać 

przewoźnika na przywrócenie nieprzynoszących zysków kursów autobusowych. Problem 

z samochodami przewożącymi różnego rodzaju materiały dotyczy nie tylko wsi Dasze i cały 

czas zastanawiamy się jak można temu zaradzić. Potrzebna jest równowaga i kompromis, 

a jednym z rozwiązań byłoby partycypowanie tych przedsiębiorców w kosztach naprawy dróg. 

Poinformował, że do właściciela nieruchomości po byłej szkole w Daszach wysyłane są pisma 

nakazujące uprzątnięcie działki, jednak to jedyne instrumenty jakimi może posłużyć się urząd. 
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  Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytanie radnego Mirosława Markiewicz 

powiedział, że planuje spotkanie z mieszkańcami wsi Dasze i przestawienie im jak wygląda 

sytuacja. Niewykluczone, że ponownie będziemy zbierać podpisy sprzeciwu. Zapewnił, że 

proces rekultywacji składowiska odpadów w Kleszczelach przebiegał zgodnie z prawem 

i posiadał wszystkie wymagane decyzje i zezwolenia. W trakcie rekultywacji co kilka tygodni 

odbywały się kontrole Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Białymstoku. 

Były przypadki odsyłania samochodów przywożących odpady o nieodpowiednich kodach lub 

zabrania już wwiezionych odpadów. Cały czas proces rekultywacji był nadzorowany. Dzięki 

wykorzystaniu takiego modelu rekultywacji koszt jaki poniosła gmina to 45 tys. zł zamiast 700 

tys. zł.  

 Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytanie mieszkanki Kleszczel poinformował, iż 

łączenie grup przedszkolnych było konieczne ze względu na oszczędności. Dotacja 

przedszkolna w wysokości 1400 zł/rocznie na dziecko jest nie wystarczająca. Gmina ze 

swojego budżetu musi dołożyć jeszcze ok. 400 tys. zł na funkcjonowanie przedszkola. 

Dodatkowo jesteśmy zobowiązani do ponoszenia kosztów za dzieci z terenu gminy 

uczęszczające do przedszkoli w innych miejscowościach.  

 Radny Mirosław Markiewicz zarzucił Burmistrzowi Kleszczel, że gmina bezprawnie 

wnosi opłaty za pobyt dzieci w przedszkolach w innych gminach. 

 Burmistrz Kleszczel powiedział, że takie jest prawo i gmina nie ma wyboru. 

 Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytania sołtys wsi Pogreby powiedział, że sołtysi 

otrzymują ekwiwalent za udział w sesji rady oraz inkaso pobieranych od mieszkańców opłat. 

 Burmistrz Kleszczel w odpowiedzi na pytanie mieszkanki Kleszczel poinformował, iż 

według prognoz natężenia ruchu na drodze krajowej nr 66 w ciągu najbliższych 10 lat ilość 

samochodów jedynie nieznacznie ma wzrosnąć. Dlatego też nie ma konieczności budowy 

ekranów ochronnych. 

 

Do punktu 26. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 14.00 zamknął 

obrady III sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Aleksandra Trofimiuk     

 

Przewodniczący Rady 

    

mgr Aleksy Roszczenko 


